
Predsjedništvo UHSR-a 
Zagreb, 25. studeni 2009. 

 

ZZ  AA  PP  II  SS  NN  II  KK  
 
 
6. sjednice Predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih ravnatelja u proširenom sastavu, 
održane 24. studeni 2009. godine u Istarskoj župaiji, Pula  s početkom u 10,00 sati. 
 
Predsjednica Suzana Hitrec pozdravila je i konstatirala da je ovoj sjednici Predsjedništva u 
proširenom sastavu nazočno 18 članova, što je dovoljno za pravovaljano odlučivanje.  
 
Nazočni članovi predsjedništva u  proširenom sastavu:  

MMllaaddeenn  KKaammeennjjaarriinn,,  BBoožžoo  PPaavvlloovviićć,,  MMiillee  LLuulliićć,,  SSvveettkkoo  PPeerrkkoovviićć,,  MMaarriiccaa  MMaarriinnkkoovviićć,,  ZZllaattkkoo  

SSttiićć,,  ZZoorraann  HHaajjeekk,,  NNeennaa  AArrvvaayy,,  ŠŠiimmoo  PPaavvlloovviićć,,  VVjjeekkoossllaavv  RRoobboottiićć,,  ZZoorraann  ČČeerrttii,,  ŽŽeelljjkkoo  

VVuukkeelliićć,,  IIvvaanniiccaa  BBeellaammaarriićć,,  DDuuššaannkkaa  NNoovvaakk,,    AAllaann  LLaabbuuss,,  PPaattrriicciiaa  SSmmoolljjaann  ii  PPaavviiccaa  

BBiioonnddiićć--  IIvvaannkkoovviićć 
  

OOssttaallii  nnaazzooččnnii::  
Vesna Hrvoj – Šic, ravnateljica Uprave za srednje obrazovanje MZOŠ-a, Goran Sirovatka, ravnatelj 
Nacionalniog centra za vanjsko vrednovanje orazovanja, Oleg Đaković, viši savjetnik za ravnatelje Agencije za 
odgoj i obrazovanje, Mladen Dušman, pročelnik za obrazovanje, tehničku kulturu išport,  Drago Bagić 
predsjednik Nadzornog odbora UHSR-a, Asja Jelaković, članica Nadzornog odbora UHSR-a, Edita Stilin. 
 
Predsjednica Udruge predložila je sljedeći dnevni red : 

 

11..  UUssvvaajjaannjjee  zzaappiissnniikkaa  55..  ssjjeeddnniiccee  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  UUHHSSRR--aa  

22..  SSttaannjjee  šškkoollaassttvvaa  uu  IIssttaarrsskkoojj  žžuuppaanniijjii    

33..  KKoommuunniikkaacciijjaa  ss  pprreeddssjjeeddnniicciimmaa  ii  ssttrraatteeggiijjaa  rraaddaa  žžuuppaanniijjsskkiihh  ooggrraannaakkaa  

44..  PPrroommjjeennaa  ssjjeeddiiššttaa  UUddrruuggee  

55..  AAkkttuuaallnnoossttii  uu  ssrreeddnnjjoošškkoollsskkoomm  ssuussttaavvuu  

66..  IIzzbboorr  nnoovvoogg  ttaajjnniikkaa  UUddrruuggee  

77..  IIzzbboorr  jjeeddnnoogg  ddoopprreeddssjjeenniikkaa  UUddrruuggee  

88..  OOssttvvaarriivvaannjjee  ssttaattuussaa  ččllaannssttvvaa  uu  UUddrruuzzii  

99..  IIzzvvjjeeššććee  ss  pprreeddssjjeeddnniiššttvvaa  EESSHHAA--ee  ((OOhhrriidd,,  3300..--3311..1100..))  

1100..  OOrrggaanniizzaacciijjaa  pprroolljjeettnnoogg  ssttrruuččnnoogg  sskkuuppaa  

1111..  RRaazzlliiččiittoo  

 
ZAKLJUČAK: Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen. 
 
Ad-1. UUssvvaajjaannjjee  zzaappiissnniikkaa  55..  ssjjeeddnniiccee  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  UUHHSSRR--aa    
 
Na web stranici Udruge nalazio se zapisnik, te su ga svi članovi Predsjedništva imali prilike prije 
pročitati. Nije bilo primjedaba. 
 
ZAKLJUČAK: Jednoglasno se usvaja zapisnik 5. sjednice Predsjedništva UHSR-a. 
 
Ad-2.  Stanje školstva u Istarskoj županiji 
 



Mladen Dušman, pročelnik za  obrazovanje, tehničku kulturu i šport je pozdravio nazočne te 
kratko izložio stanje i značaj školstva, posebice srednjoškolskog sustava u Istarskoj županiji. 
 
Ad-3.  Komunikacija s predsjednicima i strategija rada županijskih ogranaka 
 
S. Hitrec je naglasila predsjednicima ogranaka važnost dvosmjerne komunikacije, dolaska na sjednice 
te redovito otvaranje i odgovranje na elektronsku poštu.  
Predsjednica je preporučila da oni predsjednici koji nisu ove šk. god. imali sastanak svojeg 
županijskog ogranka organiziriraju do kraja kalendarske godine s ciljem obnove komunikacijskih 
podataka te utvrđivanja problema i prijedloga za daljnji rad. Bilo bi poželjno održavati četrir puta 
godišnje sastanke, s obzirom kako bi svi članovi Udruge imali prilike aktivno djelovati. S. Hitrec je 
zamolila predsjednike ogranaka da je nakon svakog sastanka kratko izvjeste o tenama i zaključcima 
sastanaka. Također je pozvala predsjednike ogranaka da joj proslijeđuju informacije oko eventualnih 
problema vezanih uz izbor /reizbor ravnatelja s njihovog područja. 
Sljedeći sastanak proširenog Predsjedništva održat će se u sklopu proljetnog skupa. 
Sastanak užeg predsjedništva planiran je za siječanj 2010. u Zagrebu i vezan je uz donošenje plana 
rada za 2010. Svi predsjednici ogranaka mogu poslati svoje prijedloge do kraja 2009. godine. 
 
ZAKLJUČAK: Nastavit će se aktivna komunikacija predsjednika ogranaka s predsjednicom 
Udruge te će predsjednici ogranaka nastaviti informirati i poticati aktivnost svojih članova. 
 
Ad-4. Promjena sjedništa Udruge 
 
Zbog organizacijskih razloga i jednostavnije funkcioniranja Udruge, do sada u pravilu sjedište udruge 
u školi u kojoj je ravnatelj predsjenik Udruge. S. Hitrec predložila je da se pokrene postupak 
promjene sjedišta.  Nova adresa Udruge bila bi Varšavska 17, 10 000 Zagreb. Napomenula je također 
da je predan zahtjev Gradu Zagrebu za dodjelu namjenskog prostora koji bi bilo zajednički za 
djelovanje UHSR-a i Udruge ravnatelja osnovnih škola. 
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 
 
ZAKLJUČAK: Predsjedništvo donosi odluku o promjeni sjedništa Udruge. Novo sjedište je u 
Zagrebu, Varšavska 17, umjesto dosadašnjeg sjedišta u Zagrebu, Palmotićeva 84. 
 
Ad-5. Aktualnosti u srednjoškolskom obrazovanju 
 
O. Đaković je pozdravio nazočne te istaknuo važnost dobre suradnje Udruge i AZOO koja se 
osobito ističe u području stručnog usavršavanja ravnatelja te u organizaciji zajedničkog skupa jednom 
godišnje. 
 
V. Hrvoj- Šic pozdravila je nazočne te istaknula nužnost  profesionalizacije rada ravnatelja. Ukazala 
je na pozitivne pomake u Zakonu vezanim za status ravnatelja, odnosno za čuvanje radnog mjesta 2 
mandata. Također je ukazala na potrebu za uspostavu jasnih pokazatelja kvalitete rada ravnatelja. 
 
Z.Čerti je istaknuo je postoje problemi sa satavom Školsih odbora jer je 5 političkih članova. 
Š. Pavlović je govorio o izdvajanju velikih finacijskih sredstva za objavljivanje najtječaja u dnevnom 
tisku. 
Nazočni ravnatelji su isticali niz nedosljednosti i teško provedivih odredbi Zakona te ukazali na 
nužnost izmjene istog. 
 
ZAKLJUČAK: Županijski ogranci svoje će  prijedloge promjene Zakona o odgoju i 
obrazovanju u osnovnom i srednjem školstvu poslati predsjednici Udruge do 23. prosinca.  



Uže predsjedništvo će razmotriti sve pristigle prijedloge i sastaviti zajednički, koji će biti 
upućen ministru. 
 
A. Labus je postavio pitanje o realizaciji Pedagoškog standarda, odnosno problemima 
novoosnovanih škola koje ne dobivaju suglasnost za zapošljavanje, a neke druge škole iako su bitno 
smanjile broj učenika imaju veći broj zaposlenika na određenim radnim mjestima. 
V. Hrvoj – Šic je rekla da će se do kraja proračunske godine iščistiti print liste, sljedeće godine 
donijeti restriktivnija odluka o upisu te će se ustanoviti koje škole imaju višak zaposlenika. 
 
Goran Sirovatka je  pozdravio nazočne te je izvjestio Predsjedništvo o mogućnosti promjene 
termina jesenskog roka državne mature te zatražuo podršku Predsjedništva Udruge. Prema tome rok 
ne bi počeo 16.08., već 24.08. Planirani završetek jesenskog roka bi bilo 5. rujna. Međutim zbog tog 
pomaka roka ispitni koordinator ili zamjenik ispitnog koordinatora ili ravnatelj ili tajnik (jedna osoba) 
bi trebao biti u školi do 24. srpnja kako bi se omogućila podrška učenicima koji nemaju mogućnost 
prijave od svoje kuće. 
 
ZAKLJUČAK: Predsjedništvo Udruge podržava promjenu termina jesenskog roka državne 
mature kojim bi jesenksi rok počeo 24.08.2010. 
 
M. Marinković i Z. Hajek su govorili o poteškoćama u provedbi izradbe i obrane završnog rada u 
strukovnim školama. 
S. Hitrec je napomenula da novim Pravilnikom škola autonomno izabire stručno područje i način 
izradbe i obrane završnog rada, što će dovesti do neujednačenosti u kriterijima i kvaliteti te svakako 
neće doprinjeti standardizaciji završne provjere strukovnih kompetencija. 
 
ZAKLJUČAK: Udruga će uputiti Agenciji za strukovno obrazovanje zahtjev za izradu uputa 
za provođenje izradbe i obrane završnog rada za svako strukovno područje. 
 
Ad-6. Izbor novog tajnika Udruge 
 
S. Hitrec je navela da se zbog promjene njene funcije u Udruzi oslobodilo mjesto tajnika. Prema 
Statutu predsjednik Udruge predlaže tajnika. Predložila je, uz obrazloženje Editu Stilin, ravnateljicu 
Doma učenika Sušak, Rijeka. 
Članovi Predsjedništva su jednoglasno podržali navedeni prijedlog. 
 
ZAKLJUČAK: Edita Stilin iz Rijeke je izabrana za tajnicu Udruge hrvatskih srednjoškolskih 
ravnatelja.  
 
Ad-7. Izbor jednog dopredsjednika Udruge 
 
Predsjednica je rekla da jedna od dosadašnjih dopredsjednica Neda Tolj – Kramarić nije na prošlom 
reizboru  izabrana za ravnateljicu te je time prestalo njeno članstvo u UHSR-a. Potrebno je izabrati 
drugog dopredsjednika. Pozvala je članove Predsjeništva da daju svoje prijedloge. 
Svetko Perković je dao prijedlog da dopredsjednik bude iz Istre te je predložio Patriciu Smoljan. 
Članovi Predsjedništva su jednoglasno podržali navedeni prijedlog. 
 
ZAKLJUČAK: Patricia Smoljan iz Pule je izabrana za dopredsjednicu Udruge hrvatskih 
srednjoškolskih ravnatelja. 
 
Ad-8. Ostvarivanje statusa članstva u Udruzi i Etički kodeks 
 



S. Hitrec je podsjetila nazočne da je potrebno informirati novoimenovane ravntelje da se samim 
imenovanjem ne ostvaruju auotmatsko članstvo u Udruzi. Zainteresirani trebaju popuniti i poslati 
pristupnicu koja se nalazi na web stranici. Također je važno potaknuti članove na redovito plaćanje 
članarine uz preporuku članovima koji do sada nisu to riješili da potaknu donošenje odluke na 
Školskom odboru da škola plaća članarinu i pokriva eventualne troškove za udruge vezane uz našu 
matičnu odgojno- obrazovnu djelatnost.  
Ukoliko postoji objektivni pokazatelji da osoba koja je ili želi biti član Udruge krši Kodeks (za sada 
nepisani) Nadzorni odbor ili županijski ogranak može predložiti Predsjedništvu ne primanje ili 
isključenje.  
Predsjednica je predložila da se osnuje tročlano radna skupina koje bi pripremilo prijedlog Kodeksa 
članova UHSR-a do 1. veljače 2010. Nakon toga prijedlog može biti objvaljen na webu uz rok od 30 
dana za javnu raspravu te u konačnj formi donešen na proljetnom skupu. 
Nazočni su podržali prijedlog.  
Za radnu skupinu su predloženi:  Dražen Sekso iz Šibenika, Nada Prlić iz Osijeka i Asja Jelaković 
iz Zagreba. Navedi prijedlozi su prihvaćeni. 
 
ZAKLJUČAK: Predsjednici ogranaka će podsjetiti novoimenovane ravnatelje na način 
pristupanja Udruzi. Radna skupina u sastavu: Dražen Sekso, Nada Prlić i Asja Jelaković će 
pripremiti do 1. veljače 2010. prijedlog Kodeksa. 
 
Ad-9. Izvješće s predsjedništva ESHA-e 
 
S. Hitrec je izvjestila da  je održan sastanak Predsjedništva ESHA-e u Ohridu od 30. do 31. listopada 
2009. godine. Na sastanku je osim predsjednice u radu sudjelovala i člnaica Udruge Ljubica 
Banović. Raspravljalo se o promjenama unutar organizacijskog sustava ESHA-e. Zaključeno je da će 
se pokernuti pravni postupak za promjenu ESHA-e iz fondacije u asocijaciju. Uže predsjedništvo 
treba imati 5 članova u mandatu od 2 godine. Neće se osnivati nacionalni centri za glasovanje, već će 
kao i do sada svaka nacionalna udruga samostalno glasovati. Iznos članarine se neće za sada mijenjati. 
Za glavnu tajnicu ESHA-e izabrana je Solveg Dahl iz Norveške, a za blagajnika je izabran Juuka 
Kuittinen iz Finske. 
U manim skupinama se raspravljalo o idejama vezanim za buduće djelovanje ESHA-e. Prihvaćene su 
ideje za pokretanje ESHA e-magazina (koji bi izlazio 4 puta godišnje) s tim da svaka nacionalna 
udruga pošalje jedan članak godišnje. Potrebno je uspostaviti ESHA Net s praktičnim on-line 
informacijama o europskim školskim sustavima te pokrenuti programe razmjene europskih 
ravnatelja. 
Pottebno je poticati organizaciju regionalnih konferencija s ciljem razvoja manjih ili mlađih 
nacionalnih udruga ravnatelja. 
Najavljena je konferencija u Cipru koja će se održati od 4. do 6.11.2010. s temom „Uspješna škola – 
ljudski pristup“. Čim bude potpuna informacija o konferenciji, postavit će se link na našu web 
stranicu. Na konferenciju su pozvani svi zainteresirani članovi UHSR. Troškove sujdelovanja snose 
sami sudionici, odnosno ustanove. 
Sljedeći sastanak predsjedništva je najavljen za ožujak ili travanj 2010. 
Predsjednica je najavila mogućnost da u 2011. Hrvatska bude domaćin sastanka Predsjedništva. 
 
Ad-10. Organizacija proljetnog stručnog skupa 
 
Predsjednica je informirala nazočne da će od 8. do 10.03. bit će organiziran stručni skup UHSR-a. 
Koncepcija skupa su plenarana izlaganja, prezentacija primjera dobre prakse ravnatelja te rad ciljanih 
skupina (po vrstama škola/ ustanova) s ciljem analize postojeće situacije te uspostavom prioritetnih 
područja. Pozvala je sve članove Predsjeništva da pošalju svoje konkretne prijedloge, odnosno 
ponude vezane uz mjesto održavanja skupa, teme i predavače najkasnije do 23. 12. 



Vjekoslav Robotić je podsjetio na pripremu teniskog turnira te zamolio predsjednike ogranaka da 
proslijede informaciju ravnateljima. Predprijava je na web stranici.  
 
ZAKLJUČAK: Svi članovi Predsjedništva pozvani su da daju svoje prijedloge vezano uz 
organizaciju sljedećeg skupa Udruge do 23. prosinca 2009. 
 
Ad-11. Različito 
 
S. Perković je predložio da UHSR-a preporuči neke od kvalitetnih edukacija iz područja upravljanja i 
vođenja koje organiziraju druge udruge i firme te bi se mogli zainteresirani ravnatelji prijaviti i 
sudjelovati. 
Prijedlog je prihaćen te su članovi Predsjeništva pozvani da pošalju predsjednici konkretne prijedloge 
programa koji se mogu ponuditi na web stranici Udruge. 
 
M. Kamenjarin je predložio da se na isti način kao i do sada finacira administrativni rad vanjskih 
suradnika Udruge. 
Prijedlog je prihvaćen. 
 
Kako više nije bilo prijedloga niti upita pod ovom točkom dnevnog reda, Suzana Hitrec, 
predsjednica Udruge zaključila je sjednicu u 13,00 sati. 

 
 
 
Zapisnik sastavila:                                                                                 Predsjednica Udruge: 
                                                                                                              
Edita Stilin, v.r.                                                                                     Suzana Hitrec, v.r. 
 

 
 
 
 
 
 

 


